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 10/01/2025ויגש  פרשת –שבת                                                                              55-87גיליון מס'  –קיבוץ לביא בס"ד, 

 daflavi@lavi.co.il  -דואר אלקטרוני

 

 

 דוד שרון  -ויחי דבר תורה לפרשת 

פרשת ויחי מסיימת את ספר בראשית שהוא גם סיום תקופת האבות. בעיניי ספר בראשית הוא ספר האמונה. "אשר נשבעתי  

 לאבותיכם לתת להם כימי שמים וארץ". 

"לך אתננה" אברהם צריך לקנות אחוזת קבר, יצחק מגורש " לך מאתנו כי עצמת ממנו", ויעקב מת במצריים. לא נתקיים     

 בחייהם את האבטחה ולמרות זאת לא עזבו את האמונה בקב"ה. 

 בפרשה עוד שני עניינים מרכזיים.    

ידי אביו לדרוש את שלום אחיו. רק אחרי מות יעקב כאשר האחים שחששו מנקמה מצד יוסף ונפגשו אתו יוסף  -יוסף נשלח על 

מראה להם שאין לא שום שינא קלפיהם מפני שהקב"ה שלח אותו כדי להציל את משפחה מרעב. בעקבות השלום בין האחים  

 משפחת יעקב הופכת לעם וכך נשלם תהליך ליצירת עם.

 כמו שעם ישראל קבל את התורה בחוץ לארץ כך הופך לעם בחוץ לארץ.  

 אפשר לחבר את שלושת הסיפורים האלה ביחד.  

 ידי השלום הופך לעם ונכנס לארץ ישראל לא בתוך יחידים )האבות( אלא בתוך היותו עם ובכוח התורה. -עם ישראל על

   יהיה רצון שתשרה שלום בינינו ונוכל לזכות בגאולה השלמה. 

 

 הרב יהודה גלעד  – רי בטבת שחל ביום שישייעש

הקרוב יחול צום עשרה בטבת בו התחיל המצור על ירושלים לפני החורבן הראשון. תענית זו היא היחידה היכולה  ביום ששי  

לחול אחת לכמה שנים ביום ששי ואינה נדחית ליום אחר. )הסיבה לכך היא ההדגשה של הנביא יחזקאל "כתוב לך את שם 

 היום  את עצם היום הזה סמך מלך בבל אל ירושלים"( 

(. המשמעות היא שאנחנו מתפללים קבלת  17:10(  ומסתיימת בצאת הכוכבים ) 5:36התענית מתחילה בבוקר בעלות השחר ) 

 שבת וערבית בעודנו צמים, ושוברים את הצום רק לאחר הקידוש של ליל שבת. 

עם זאת השבת משפיעה על הצום  בכך שבמנחה אמנם אומרים עננו וקוראים בתורה ויחל, אך אין אומרים אבינו מלכנו   

 (. 16:20השעה של מנחה מוקדמת  מהרגיל והיא תתקיים עם כניסת השבת )  תפילת מנחהוגם לא תחנון. מחמת אורך  

כבכל שנה מציינים אנו בעשרה בטבת גם את יום הקדיש הכללי לחללי השואה, וכפי מנהגנו בשנים האחרונות כל הציבור  

 אומר קדיש יתום ביום זה. )מי שיש לו שני הורים, אם רוצה לומר קדיש מקובל שמבקש רשות מהוריו.( 

 

 

 

 

 

 

 

דף השבוע

 מזל טוב

 לרוני ושקד ששון

 להולדת הבן,

 להולדת הנין  למרים אלדובי

 ולכל המשפחה

 תזכו לגדלו בנחת ושמחה!

 מזל טוב

 לאביטל ודוד פולק

 להולדת הבת

תזכו לגדלה בנחת 

 ובשמחה!
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 תמר שורק  -מעת לעט

לצערנו, במהלך החודש שעבר, נוספו  היום, אנו מציינים את יום השלושים, לנפילתו של חברנו סרן שגיא רובינשטיין הי"ד.  

עוד חללים רבים לרשימת הנופלים. אנו במלחמה ארוכה וקשה ובע"ה, עוד יבואו ימים בהם נשמע בשורות טובות. במהלך  

החודש שעבר, נאספו סיפורים רבים על דמותו במיוחדת של שגיא ז"ל. את חלקם נשמע באזכרה שתתקיים היום בפתח  

 יתקיים במוצאי שבת בלביא. יהי זכרו ברוך. תקוה ובערב התייחדות ש 

ותוכנית השקעות לשנת   2025, תוכנית תקציב 2024ביום שני הקרוב, באסיפה, נציג את סיכום תקציב  –תקציב הקהילה 

. הסעיף השני באסיפה יהיה, העברת נושא הקיבוץ המתחדש להצבעה בקלפי. מצב זה מעמיד אותנו בהתלבטות, עד  2025

, שיתכן שיתגלה כלא רלוונטי, בין הקריאה הראשונה לוועדה הפתוחה... לאור זאת, אנו  2025להעמיק בהצגת תקציב כמה 

.  2025ונעבור בתמצית על תקציב   2025ובתוכנית השקעות של    2024מציעים, שנתמקד באסיפה בהצגת סיכום תקציב 

 פה.  במידה ויש השגות על הצעה זו, מוזמנים לפנות אלינו לפני האסי

בכל מקרה, אנו מזמינים את כולם לבוא לאסיפה ולשמוע על התקציב. התוצאות הטובות שנציג שם, הם פרי עמלם של כלל  

 החברות והחברים. ניפגש באסיפה! 

 

בסוף החודש תתקיים מועצת הקבה"ד בעלומים. נציגנו במועצה יהיו: גלילה יעקבס, משה גולד, דנה גולדנברג, אייל רייס  

 וגלעד אוברמן. תודה להם על רצונם להשתתף ולייצג את לביא במועצה. 
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 חברות וחברי לביא שלום, 

  חמישה ההכרעה שהחלו לפני כשנים, בו היו שותפים חברים רבים, הגענו לשלבי    5  -לאחר תהליך משמעותי ומורכב, שערך כ

 חודשים בהצבעה הראשונה.

תוצאת ההצבעה הראשונה העידה כי יש רוב התומך בהצעת השינוי אך יחד עם זאת, הרוב לא הספיק ונדרשנו לבחון את  

דרכנו ואלו התאמות נכון לבצע במודל. לקראת ההצבעה השנייה עשינו כל מאמץ בניסיון למצוא פתרונות למגוון הצרכים  

העידה כי הצלחנו, ביחד כקהילה, להציע התאמות שיצרו הסכמה  והחששות שעלו בנושאים השונים. תוצאת ההצבעה השנייה  

היה   הרוב  הזה, למרות התמיכה הרחבה,  גם במקרה  והגדילו את מספר החברים שתומכים במודל המעודכן.  יותר  רחבה 

 משמעותי מאוד, אך יחד עם זאת, הרוב לא הספיק.  

מאז ההצבעה הראשונה, דרך השנייה ולקראת ההצבעה השלישית פעלנו בגישה פרואקטיבית להנגיש מידע, לענות לשאלות,  

להיפגש עם כל מי שרצה, בכל פורום ובכל עת. גישתנו תמיד היתה פתוחה לביצוע התאמות כדי לייצר הסכמות רחבות ולתת  

ן, אך לעיתים נדרשים לקבל החלטות קשות לכאן ולכאן גם בתנאים  מענה לחששות. החשש משינוי מובן, הרצון לשלמות מוב 

 בהם הוודאות אינה מושלמת. 

מהם.    100%- המודל שמובא בפניכם להצבעה השלישית הנו טוב אך אינו מושלם, מאוזן במענה לצרכים השונים אך לא ל

המודל מייצר הוגנות בין האוכלוסיות והגילים השונים אך לא כולם יוצאים עם 'מלא תאוותם בידם'. המודל הנו תוצר של  

 ן לצמיחה כלכלית ודמוגרפית.  תהליך ארוך, מורכב, רגשי ומשמעותי המהווה בסיס אית

אני חושב כי בשלה העת להכריע האם קהילת לביא מאמצת שינוי. אתם קהילה חזקה עם הון אנושי מצוין שיכולה לאמץ  

שינוי, להתמודד עם אתגרי השינוי, לדייק החלטות גם בהמשך הדרך, להתאים עצמה למציאות משתנה, לחזק את הלכידות  

 רך זמן.  החברתית ולייצר מנוע צמיחה כלכלי, דמוגרפי וחברתי לאו

 יש לי את הזכות והכבוד להיות עמכם בתהליך ועל כך תודה גדולה, 

 מאחל לכולנו הצלחה!  

 ניר ברעם  בברכה,

 

 מצוות אורחות חיים, לקראת האסיפה 

לדברים שכתב ניר, ולנוכח קריאה שעלתה מחברים במגוון גילאים, ניסינו לאתר מענה ולו חלקי,  שיסייע להתמודד  בהמשך 

 עם החשש הטבעי מהקפיצה אל הלא מוכר, המלווה שינויים מהותיים שכאלו. 

עלתה בקשה להעמיד משאבים "חופשיים" בהם תוכל המשפחה להשתמש לצרכיה ועפ"י שיקול דעתה, ובכך לאפשר לה  

 תקופת ההתארגנות, בהצלחה.   –להיערך לשינוי ולעבור את התקופה הראשונה 

 עלו רעיונות והצעות למנגנונים שבמהותם מבקשים לסייע ומאפשרים מענה סביר לצרכים מגוונים העולים מהשטח.

ב"הסדר     5יש מקום להמשך פיתוח הרעיונות שעלו. אך סוכם כי באסיפה הקרובה נביא לאישור הצעה אחת, לעדכון סעיף 

 מעבר".  

 סעיף זה עוסק בסיטואציות בהם תתאפשר "הקדמת תשלומים על חשבון סכום הזכאות".  

הקובע כי בנוסף לאפשרות למשוך מקדמה עבור בר/בת מיצוה ולמימון לימודים בשנת י"ג,  יוכלו   5.3מוצע להוסיף סעיף  

 ההורים למשוך סכום נוסף במועד שירצו ולכל מטרה עפ"י שיקול דעתם.  

 :  נוסח הסעיף המוצע 

₪ או סך הזכאות )הנמוך מבניהם(, לכל מטרה שירצו.   5,000בנוסף לאמור לעייל, יהיו זכאים הוריו של הבן למשוך   5.3

 הסכום במלואו ימשך בפעם אחת ולא ניתן יהיה לפצל המשיכה. 
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 שבח ילון –מן האסיפה 

 האסיפה הקודמת 

 התקבלו ההחלטות הבאות.   20:30בשעה  06.01.2025באסיפה שהתקיימה ביום שני ו' טבת, 

 . 2025אושרה התוכנית העיסקית לשנת  .1

 . 2025אושרה תוכנית השקעות לשנת  .2

 רמי גולדנברג נבחר כמרכז ועדת מינויים.  .3

 

 . 20:30בשעה   13.05.2025האסיפה הקרובה תתקיים אי"ה ביום שני י"ג טבת,  

 מאיר רוזנברג.  יו"ר:

 

 סדר היום

 החלטות קודמות.  .1

 להסדר(. 5.3הצעה לשינוי בהסדר "מעבר" )סעיף   .2

 העברת ההצעה לשינוי אורחות חיים להצבעה בקלפי.  .3

 הצגת תקציב קהילה )קריאה ראשונה(. .4

 הודעות.  .5

 שאילתות.  .6

************************************************************************************************************************ 

 הודעה מקדימה 

הודיות פרש לגמלאות לאחר שמילא את התפקיד במשך למעלה מארבעים שנה. במהלך השנים התפתחו   מנהל  –אלי שטיין 

 יחסי שכנות וחברות עם רבים מחברי לביא. 

  20:30 –ב   19.1.2025וכהערכה לתרומתו של אלי נתכנס לערב הוקרה ופרידה.  המפגש יתקיים ביום ראשון   עלציון האירו

 במועדון, והציבור מוזמן להצטרף ולקחת חלק.  

 , סיפורים וכו' מהתקופה המשותפת.  להתראות. תובאופן ספונטני ישתפו חברים ויעלו זיכרונו נשמח אם במהלך הערב

 יאיר ריינמן, בשם הצוות המארגן       

 

************************************************************************************************* 

 דסי ריינמן-חוג החורף  "תזונה נכונה"

 קצת הסבר על החוג:

 אבות מזון, מחלות מוכרות )ולא אהובות(, הבנה בקריאת רכיבים במזונות ועוד.  -פגישות של ידע בסיסי  3-4 ות*מתוכננ

 תזונת ילדים, מחלות ספציפיות, מתכוני בריאות וכל מה שעולה על דעתכם.   - *לאחר מכן, אם יש ביקוש, נמשיך לפי רצונכם

 *את הנושאים אפרסם מראש, כך שכל אחד יכול להגיע למפגש הספציפי שמעניין אותו.

,  וגברים  לנשים  הכוונה  כמובן. ..*נכתב בלשון זכר כי אני זקנה וכך עשו פעם

 ! הגילאים לכל ומתאים

. תאריך ההתחלה יתפרסם  20:45*החוג יתקיים בעז"ה בימי ראשון בשעה 

 בהמשך. 

              מחכה לראותכם, ובתקווה לתרום את חלקי הצנוע לבריאותכם 

 

 

 

 

 מזל טוב

 טרורצוושו לדקלה וגלעד 

 להולדת הנכד,

 בן לכרמל ואסף.
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 מהתרבות: 
 תרבות בונה קהילה 

 מצ"ב לוח ינואר, נפרט את האירועים של תרבות:

תודה רבה לך מאירה על היוזמה הברוכה! לצלול לסיפור המשפחתי של אותה תקופה,  – זכרון בסלון עם מאירה רומם

 ולהביא אותו אלינו זה לא פשוט ואנו מודים לך מאוד על כך.

מזכירה כאן כי כל שנה המועצה מקיימת סדנא בת מספר מפגשים, לדור שני ושלישי, ללמוד לספר את הסיפור המשפחתי,  

 ומומלץ ביותר להצטרף! 

שיחה על אמנות בזמן מלחמה, על פתיחת חמ"ל  - קרן פרגו מ"חמ"ל רקמה"נארח אצלנו שיחה של   15.1ביום רביעי 

הרקמה מהשביעי לאוקטובר ויצירת פורטרטים להנצחת הנופלים, עבודה משותפת עם קהילות מפונות שחוו טראומה.  

מקורות השראה,  אימפקט וסיפורים מתוך היצירה. איך בוחרים מה ליצור. איך בוחרים לעסוק בזה? אמנות כדרך חיים,  

 י בזמן המלחמה וההשפעה על החברה, המורל והקהילה.  אמנות כריפו 

קורע מצחוק, הרשמה תהיה במקומי )לטובת הערכות בנוגע לאוכל(, אחראי הצוות הוא   ערב גבריםיתקיים   22.1ביום רביעי 

 מוזמנים לפנות ולעזור. –אחיה עמירם, איתו נחמיה, סער ועוז קורן 

 לכל הקהילה!  זיו מרום עם סדנת קוקטיילים מומלצת ביותר , יגיע אלינו 29.1וביום רביעי 

 פרטים בהמשך:( 

 

: פורים, יום לביא, יום העצמאות )ערב(, טקס יום  אני מחפשת מובילים לאירועיםלטובת המשך פעילות תרבות בקיבוץ,  

השואה, טקס יום הזכרון, ועוד. אשמח לשמוע מכם! הועדה הידלדלה, ועל מנת להפעיל את הפעילות כמו שאנחנו רגילים,  

 אנחנו צריכים את שיתוף הפעולה של הקהילה, מחכה לשמוע מכם. 

עם פתיחת שנה אזרחית חדשה, אני רוצה להזמין את כולם להתחבר גם לאירועים של המועצה, ישנם אירועים לכל 

 ותיקים, צעירים, נשים גברים, סדנאות, הצגות ילדים ועוד. התחברו לקבוצות ועקבו ותהנו!  –הגילאים 

 בתפילה לימים שקטים ובטוחים, 

 והמון גשם 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 - הודעות
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 שרה עברון -   והדור הבא בתנועה 2025תכניות העבודה ל   -התנועה ואנחנו 

כארבעים חברי המזמו"ר הגיעו השבוע לבארות יצחק לדיון ואישור תוכניות העבודה ותקציב התנועה  

 .  2025לשנת 

שהייתה שנת   2024היא שנת מבחן לחברה הישראלית, ולתנועת הקיבוץ הדתי בתוכה. בשנת  2025שנת 

מלחמה, ראינו את רגעי הסולידאריות במלוא עוצמתם, חזינו בגלות ושיבת קהילות עלומים וסעד,  

בעמידת משקינו החקלאיים, ובהתגייסות התנועה וחבריה לאתגרי השעה. פרשנו רשתות קשר וחיבוק  

בין קיבוצים קרובים ורחוקים ופעלנו לחיזוק הקהילות, לתמיכה במשפחות הנופלים, במשפחות  

 החטופים ובקריאה להשבתם, ובפעולה לחיבורים בחברה הישראלית.  

 

אנו ממשיכים במסע ההתחדשות. תוכנית העבודה שלנו פונה פנימה והחוצה וקוראת לנו ביתר עוז לקחת חלק   2025בשנת 

, שנת תהליך חידוש השליחות,  2023בבנייתה וחיזוקה של החברה הישראלית. נושא חידוש השליחות שיצאנו אליו בשנת  

ת. בחינת הדרכים לחיזוק הקשר, הרחבת ממשקי העבודה,  מקבל השנה משמעות של חיבור ושותפות עם התנועה הקיבוצי

. לשם ליבון שאלה זו והכוונת  2025ואופי השותפות עם התנועה הקיבוצית, יהיו חלק משמעותי מתוכנית העבודה לשנת 

 המשך דרכה של התנועה נביא לשולחן המועצה, הצעה לחידוש גופי הניהול שלנו. 

 

נפעל לחיזוק פעילות אגף הקהילה המתחדש, נמשיך בתוכניות ותיקות בתחומי הקהילה והכלכלה, בליווי   2025בשנת 

 והצמחת מוסדות הרוח של התנועה, ובהשמעת קולנו, קול תנועת הקיבוץ הדתי במרחבים השונים. בע"ה נעשה ונצליח! 
 

 סמינר החורף הראשון והשני לנוער הקיבוץ הדתי יצאו השבוע לדרך.  – על המקף 

נערים ונערות מכיתה ט' בסמינר עיוני ראשון שהתקיים בכפר עציון. הסמינר עסק   70-בסוף השבוע האחרון השתתפו כ

"חיים על המקף" המחברים בין ציונות דתית, תורה ועבודה, מסורת  –בהיכרות עם תפיסת עולמו של הקיבוץ הדתי 

 ומודרנה, חברה מעורבת ועוד.

 

 נושאי הליבה בסמינר: 

 משמעות העבודה כערך, חקלאות וההתיישבות.  התיישבות ועבודה:

 סוציאליזם דתי, שיתופיות, חברה וקהילה ברמה האישית והאזרחית.שוויון: 

 לימוד וקיום מצוות, חיי רוח ואמונה כמקור לכל הערכים. תורה: 

הסמינר כלל פעילויות גיבוש, סיורים, לימוד ערכים, דיונים בקבוצות ותפילות שבת. במהלך הסיור בכפר עציון, למדו  

 החניכים על ערכים מרכזיים ופגשו דמויות משפיעות מהקיבוץ הדתי. 

 

יום. בסיום  -השבת כללה תפילות, שירים, ניגונים, סעודות משותפות ודיונים על ערכי הקיבוץ הדתי ותפקידם בחיי היום

בני הנוער הנפלאים שגדלו בקיבוצי התנועה, את שביעות רצונם ואת ציפייתם   –השבת התקיים שיח בו הביעו החניכים 

 להמשך. 

  םעבימים מאתגרים אלו, ערכי הקיבוץ הדתי מהווים עוגן רוחני, המחבר בין ספרא וסייפא, ומשמש בסיס לתיקון האדם, ה

 . םלו עהו
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